
  

SPRAWOZDANIE NR 1/2019 

STAROSTY SULĘCIŃSKIEGO 

z dnia 2 stycznia 2019 r. 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Sulęcińskiego za 2018r. 

Na podstawie art. 38 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. 

z 2018r., poz. 995 ze zm.) składam Radzie Powiatu Sulęcińskiego, sprawozdanie z działalności „Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku” za rok 2018. 

CZĘŚĆ I. 

W związku z upływającą kadencją Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosta Sulęciński zarządzeniem  

nr 20/2018 z dnia 15 lutego 2018r. powołał Komisję Bezpieczeństwa i Porządku na 3–letnią kadencję 

w składzie: 

1) Adam Basiński – Starosta Sulęciński; 

2) Radni delegowani przez Radę Powiatu w Sulęcinie: 

a) Tomasz Prozorowicz, 

b) Andrzej Żelechowski; 

3) Osoby powołane przez Starostę spośród osób wyróżniających się wiedzą i zaufaniem: 

a) Iwona Kaszuba, 

b) Grzegorz Kozieł, 

c) Zbigniew Gruca; 

4) Przedstawiciele delegowani przez Komendanta Powiatowego Policji w Sulęcinie: 

a) mł. asp. Krzysztof Kaczor, 

b) st. asp. Roman Bylinowicz; 

5) Paulina Błaszkiewicz - Prokurator Rejonowy w Sulęcinie. 

W roku 2018 w związku z wyborami samorządowymi do rady powiatu Starosta Sulęciński zarządzeniem  

nr 86/2018 z dnia 21 grudnia 2018r. powołał nowych członków komisji. 

Obecnie komisja obraduje w składzie: 

1) Tomasz Jaskuła – Starosta Sulęciński; 

2) Radni delegowani przez Radę Powiatu w Sulęcinie: 

a) Czesław Symeryak, 

b) Gabriela Trzpis; 

3) Osoby powołane przez Starostę spośród osób wyróżniających się wiedzą i zaufaniem: 
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a) Iwona Kaszuba, 

b) Grzegorz Kozieł, 

c) Zbigniew Gruca; 

4) Przedstawiciele delegowani przez Komendanta Powiatowego Policji w Sulęcinie: 

a) mł. asp. Krzysztof Kaczor, 

b) st. asp. Roman Bylinowicz. 

5) Paulina Błaszkiewicz – Prokurator Rejonowy w Sulęcinie. 

CZĘŚĆ II. 

W roku 2018 odbyły się trzy posiedzenia komisji, którym przewodniczył Starosta Sulęciński – Adam Basiński. 

Na pierwszym posiedzeniu w związku z powołaniem nowego składu komisji, odczytano zadania realizowane 

przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku, zawarte w ustawie o samorządzie powiatowym oraz przyjęto 

harmonogram prac komisji na rok 2018. Głównym tematem posiedzenia było opiniowanie działalności 

powiatowych służb, inspekcji i straży, zgodnie z art. 38a ust. 1 pkt 2 ustawy o samorządzie powiatowym. 

- Policja – z przedstawionej informacji wynikało, że działania w zakresie ruchu drogowego, działalności 

służb prewencyjnych, kryminalnych były realizowane na bieżąco. Przedstawiono zestawienia statystyczne, 

które wskazywały, że rok 2017 był rokiem bezpieczniejszym. Odnotowano mniej zdarzeń np. wypadków na 

drogach gminnych. Realizowano zadania między innymi takie jak: „Bezpieczne Ferie”, „Bezpieczne Wakacje”, 

spotkania z młodzieżą, „Pamiętajmy o bezdomnych”, „Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa w powiecie 

sulęcińskim”, obchody „Tygodnia Pomocy Osobom Pokrzywdzonym Przestępstwem”. Od 20 lutego sulęcińscy 

policjanci pełnili dyżury w punktach konsultacyjnych. Policjanci i strażacy rozmawiali z dziećmi o bez-

pieczeństwie, prowadzono prelekcje na temat bezpieczeństwa, kontrole autokarów i zimowisk w ramach 

„Bezpiecznych ferii (wakacji) 2017”, promowano Ogólnopolski Telefon dla Ofiar Przemocy w Rodzinie 

obsługiwany na zlecenie Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przez Ogólnopolskie 

Pogotowie dla Ofiar Przemocy w Rodzinie „Niebieska Linia”. Prowadzono działania prewencyjne pn. „Dzień 

Wagarowicza”, „Rozmowy z mieszkańcami oraz pomoc w rozwiązywaniu ich problemów jako główne zadania 

dzielnicowego, policjanta pierwszego kontaktu ze społeczeństwem”, „Jak bezpiecznie korzystać z Internetu”, 

„Bezpieczny majowy weekend”, „Dzień otwarty” w Zespole Szkół Licealnych i Zawodowych w Sulęcinie, 

w którym udział wzięli policjanci z Sulęcina oraz z Wydziału Ruchu Drogowego KWP w Gorzowie Wlkp. 

- PSP – W dalszej części posiedzenia członkowie komisji wysłuchali informacji z KP PSP w Sulęcinie, 

gdzie oprócz ustawowych działań na rzecz bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej realizowanych przez 

straż, podniesiono temat orkanu Ksawery, który przeszedł przez powiat, co miało wpływ na wzrost statystyki 

interwencji. W zakresie prewencji kontynuowano akcje tj.: „Bezpieczne Wakacje”, „Bezpieczne ferie”, 

„Czujka dymu i czadu” oraz wiele innych. Prowadzono kontrole zgodnie z planem kontroli obiektów 

użyteczności publicznej i przedsiębiorców. 

- Powiatowa Inspekcja Weterynaryjna oprócz zadań rutynowych wykonywanych na bieżąco, dużą uwagę 

poświęciła zagadnieniu zabezpieczenia przed wirusem afrykańskiego pomoru świń. Podjęto w tym zakresie 

działania związane z bioasekuracją, które w głównej mierze mają zapobiec rozprzestrzenianiu się choroby. 

Wprowadzono monitorowanie padłych zwierząt, pobierano próby i wysyłano do Puław. Dodatkowo 

wprowadzono odstrzał sanitarny na terenie całego kraju. W zakładzie przetwórstwa dziczyzny w Sulęcinie 

zastosowano wzmożony nadzór nad zakładem. Nie odnotowano przypadków niewłaściwego stosowania 

procedur. W odniesieniu do grypy ptaków w roku 2017 podjęto działania szkoleniowe celem wypracowania 

procedur, mających na celu zwalczanie H5N8. Zrealizowano ćwiczenie dotyczące grypy ptaków przy 

współpracy służb, inspekcji i straży oraz jednostek samorządu powiatu sulęcińskiego. Ćwiczenie trwało kilka 

dni. Podsumowanie ćwiczenia oraz wnioski zostały przedstawione na konferencji zorganizowanej przez 

Lubuskiego Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii w Zielonej Górze. Podjęto temat odstrzału sanitarnego 

dzików. Stwierdzono, że w tym zakresie realizowane są przyjęte zadania. Informacje z kół łowieckich były 

przekazywane do inspektoratu, za odstrzał dzika był wypłacany ryczałt. Efektem sanitarnego odstrzału ma być 

zmniejszenie populacji dzika na naszym terenie. 
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- Powiatowy Państwowy Inspektor Sanitarny, poinformowała, że w roku 2017 przeprowadzono 1034 

kontroli sanitarnych, pobrano 288 próbek do badań laboratoryjnych, wydano 202 decyzji merytorycznych i 214 

płatniczych, nakładano mandaty, dodatkowo poza planem przeprowadzono kontrole ferm wielko-

powierzchniowych. Działalność powiatowej stacji prowadzona jest przez poszczególne komórki organizacyjne, 

należałoby wymienić sekcję epidemiologiczną gdzie odnotowano poprawę zgłaszalności zachorowań na 

choroby zakaźne. W roku 2017 odnotowano podejrzenie zachorowania na inwazyjną chorobę meningokokową, 

nadzorem objęto 50 osób. Nie potwierdzono choroby. Pracownicy sekcji higieny komunalnej nadzorowali 

jakość wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi oraz realizowali zadania związane z zagrożeniami 

przemieszczania się chorób zakaźnych i zakażeń u ludzi. Problemy z jakością wody występowały najczęściej 

w małych wodociągach oraz w indywidualnych ujęciach takich jak ośrodki wypoczynkowe czy stacje paliw. 

W stosunku do roku 2016 odnotowano dwukrotne zwiększenie mandatów karnych. Główną przyczyną karania 

podmiotów było prowadzenie działalności bez zgody PPIS w Sulęcinie, wprowadzanie do obrotu suplementów 

diety nieprawidłowo oznakowanych i zamieszczanie na ulotkach, etykietach, stronach internetowych opisów 

o charakterze medycznym wprowadzających w błąd konsumenta poprzez przypisywanie właściwości 

zapobiegania chorobom oraz leczenia chorób. W zakresie oświaty zdrowotnej i promocji zdrowia, działania 

były dostosowywane do potrzeb społeczności lokalnych tj.: podnoszenie poziomu wiedzy na temat profilaktyki 

raka piersi, raka szyjki macicy, szkolono uczniów gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych w zakresie 

popularyzacji badań mammograficznych, kontynuowano działania w zakresie tematyki uzależnień od alkoholu, 

tytoniu i innych środków psychotropowych. 

- Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego poinformował, że przepisy dotyczące prawidłowego 

użytkowania i utrzymania stanu technicznego obiektów budowlanych w ostatnim okresie nie zostały zmienione 

i w dalszym ciągu obowiązki w tym zakresie są nałożone na właścicieli lub zarządców obiektów budowlanych. 

W ramach działalności inspektoratu prowadzono kontrole, sprawdzano aktualność książek obiektu, protokoły 

kontroli okresowych, realizację zaleceń z poprzednich kontroli. Prowadzono działania profilaktyczno-

nadzorcze. Inspektor nadmienił, że bardzo dużo nieprawidłowości w utrzymaniu należytego stanu technicznego 

występuje w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych, wynika to z braku przedstawiciela, reprezentanta 

wspólnoty mieszkaniowej dla tzw. małych wspólnot mieszkaniowych do 7 lokali. Wynika to z braku wiedzy 

współwłaścicieli, co przejawia się brakiem książek obiektów, okresowych badań kontrolnych, nie są usuwane 

nieprawidłowości. Należy wspomnieć o odnotowanych silnych wiatrach o sile huraganu. Na podstawie oceny 

takich zjawisk i ich następstw, stwierdzono, że w przeważającej ilości występowanie uszkodzeń dachów 

budynków i małych obiektów budowlanych jest związana z wykonaniem lekkich pokryć dachowych jak 

pokrycia z blach. W wielu przypadkach stwierdzono niewłaściwe wykonanie tych pokryć, ich mocowanie do 

konstrukcji dachu lub budynku, elementy te nie zostały przystosowane do oddziaływania silnych wiatrów, 

powodując ich zniszczenie. To dotyczy także mocowania elementów i urządzeń na obiektach budowlanych, 

stanu drzew w pobliżu obiektów budowlanych, linii energetycznych. 

Na drugim posiedzeniu, które odbyło się w czerwcu podjęto tematy związane z realizacją zadań Powiatowego 

Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na 

lata 2017 – 2020 w zakresie: 

- bezpieczeństwo w miejscach publicznych – podjęte działania zapobiegawcze w gminach na wypadek 

wystąpienia zagrożeń naturalnych i technicznych w okresie wakacyjnym - kąpieliska, dzikie plaże, edukacja dla 

bezpieczeństwa itp., informacje przedstawili przedstawiciele z gmin powiatu sulęcińskiego, 

-przeciwdziałanie zjawiskom patologii oraz ochrona dzieci i młodzieży, w tym zakresie wypowiadała się 

policja, PCPR, 

- edukacja dla bezpieczeństwa – działania podejmowane przez Policję oraz PINS, PSP, jednostki 

organizacyjne powiatu, w okresie poprzedzającym wakacje, zmierzające do eliminowania wszelkich zagrożeń 

podczas letniego wypoczynku, 

- ocena bezpieczeństwa w tym warunków sanitarnych, przeciwpożarowych oraz innych w miejscach 

wypoczynku, szczególnie dzieci i młodzieży – PINS, PSP, PINB, 

- ocena sytuacji epizootycznej – możliwe zagrożenia – PIW, 
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– w sprawach bieżących poruszono tematy: kąpielisk oraz festiwalu w Garbiczu. W pierwszym przypadku 

Powiatowy Inspektor Sanitarny poinformowała, że w związku ze zmianą przepisów „Prawo Wodne”, od tego 

roku występują kąpieliska i miejsca okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli. Do dnia dzisiejszego w powiecie 

mamy zgłoszone jedno kąpielisko w Lubniewicach, oraz przebadane i dopuszczone zostały baseny tj. Ośrodek 

Kormoran w Sulęcinie i SPA Woliński w Lubniewicach. Na tą chwilę do inspektoratu nie wpłynęły inne 

zgłoszenia przebadania wody. Rada gminy podejmuje uchwałę określając sezon letni tj. 30 dni w sezonie 

czerwiec- wrzesień ustalając miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli. Zastępca Komendanta Policji 

poinformował, że wszelkie dokumenty jakie są składane i dołączone do wniosku są poprawne. Impreza 

zamknięta w Garbiczu zgłoszona jest na 2500 osób, to jest punkt kulminacyjny festiwalu. 

Podsumowując spotkanie Starosta Sulęciński zwrócił się do zebranych, aby objąć szczególnym nadzorem 

miejsca, które mogą zagrażać bezpieczeństwu, w szczególności działania takie powinny podejmować służby, 

inspekcje i straże w zakresie swoich kompetencji. 

Kolejne posiedzenie komisji odbyło się we wrześniu i dotyczyło: 

– podsumowania działalności służb, inspekcji i straży w okresie wakacyjnym oraz przedstawienia 

informacji dotyczącej zapewnienia bezpieczeństwa i porządku publicznego mieszkańcom miejscowości 

Garbicz i okolic, podczas organizacji Garbicz Festival 2018. W pierwszej kolejności podjęto temat festiwalu, 

gdzie szczegółowych informacji z działania udzielił przedstawiciel z KP Policji w Sulęcinie. W związku 

z powyższym Starosta Sulęciński Adam Basiński zaproponował, aby Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 

w przyszłym roku, podjęła się tego tematu i jeszcze przed organizacją następnego festiwalu, wspólnie ze 

służbami i Burmistrzem Torzymia oraz organizatorami festiwalu, przynajmniej 2 miesiące wcześniej, 

wypracowała zasady bezpieczeństwa i porządku. Nadmienił, że jest to ważna kwestia, która nie powinna być 

pominięta. W przyszłym roku będę wnioskował, aby komisja podjęła radykalne działania w tym zakresie.  

– w kolejnym punkcie posiedzenia podsumowano działania służb, inspekcji i straży. Z informacji 

przedstawionych przez przedstawicieli wynikało, że realizowano działania prewencyjne, od początku czerwca 

na wody jeziora Lubiąż i Lubniewsko wypłynęły jednostki wodne służb, w tym również Policji. Wodniacy 

dbali o bezpieczeństwo osób wypoczywających nad akwenami, sprawdzali stan trzeźwości sterników, ich 

uprawnienia, sprzęt ratunkowy, a także czuwali nad właściwym stosowaniem się do przepisów. Realizowano 

program „Kręci mnie bezpieczeństwo nad wodą”. Pod tym hasłem policjanci prowadzili działania zarówno na 

lądzie jak i na wodzie. Prowadzono kontrole miejsc wypoczynku, obozów harcerskich, kąpielisk, spotkania 

z dziećmi i młodzieżą, podczas których przypominano o podstawowych zasadach bezpieczeństwa. Działania te, 

kontynuowano przez całe wakacje. Patrole wodne sprawdzały natomiast, czy przekazana wiedza przekładana 

była na praktykę. W ruchu drogowym odnotowano zwiększoną ilość wypadków śmiertelnych. Egzekwowano 

wydane zalecenia w ośrodkach wypoczynkowych, realizowano kontrole w zakresie bezpieczeństwa 

i przestrzegania przepisów prawa budowlanego. Straż prowadziła coroczne działania prewencyjne, kontrole 

ośrodków, obozów harcerskich. Występująca susza nie przyczyniła się do wystąpienia wielkoobszarowych 

pożarów. Rozpoczęto akcję związaną z sezonem grzewczym. Inspektorat Sanitarny na bieżąco prowadził 

kontrole oraz pełniony był nadzór nad ośrodkami zbiorowego żywienia. Absorbującym tematem na dzień 

posiedzenia było brak przydatności wody do spożycia z wodociągu w Sulęcinie, który szczegółowo omówiono. 

Starosta Sulęciński 

Tomasz Jaskuła 
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